
 
 

 
 

 

Bestyrelsens beretning 

Generalforsamling på Tybjerg Privatskole 

Onsdag d.15. marts 2017 

Bestyrelsens arbejde 

På generalforsamlingen i marts 2016 blev fem ”nye” forældre valgt ind som medlem eller suppleant, og 

sammen med fire genvalgte forældre har vi udgjort bestyrelsen. I perioden har vi holdt 9 bestyrelsesmøder 

og vi har løbende fulgt op på fremdriften i forhold til de 17 konkrete handlinger fra Strategiplanen ”Tybjerg 

20:20”, som blev præsenteret på generalforsamlingen. Bestyrelsen har baseret sit arbejde på fem udvalg, 

der alle har haft bestyrelsesmedlemmer som formand og i de fleste tilfælde med deltagelse af forældre og 

medarbejdere m.fl. for at kunne fokusere på de 17 handlinger i årets handlingsplan. De fem udvalg har haft 

fokus på Økonomi, Faciliteter, Udeskole, Struktur og Forældre/Kommunikation. Derudover har der 

naturligvis være andre tværgående opgaver og initiativer, som ligger udover Strategiplanens handlinger. 

Ved periodens afslutning ønskede Rune Larsen at stoppe i bestyrelsen, hvorefter Susanne Feldthusen som 

førstesuppleant overtog pladsen. 

Masser af byggeri 

I årets løb har vi brugt mange kræfter og penge på at anskaffe de to nye undervisningspavilloner, som blev 

opstillet i skolegården inden første skoledag og taget i brug af 1. og 2. klasse i september måned efter en 

behørig indvielsesfest. Det har voldt udfordringer med tilladelser og krav fra myndighederne, ligesom det 

har været en stor mundfuld for en håndfuld gæve forældre, vores ansatte og krævet snor i leverandøren. I 

løbet af foråret 2017 er det forventningen, at pavillonerne bliver forbundet til skolebygningen med et nyt 

indgangsparti og arealet udenom færdiggjort. Dermed har vi i første omgang løst de presserende 

lokaleudfordringer med en langtidsholdbar løsning, med en investering på ca. 1 mio. kr. af egne midler og 

på en måde, så der er mulighed for at gå videre med andre lokaleforbedringer. En anden presserende 

opgave, som er blevet afsluttet i årets løb er etablering af en ny brandvæg mellem torvet og den lange 

garderobegang, som nu er muret op og forsynet med en branddør. Med en blanding af betalte og frivillige 

håndværkertimer er dette flotte stykke arbejde udført, hvilket gør, at vi nu lever op til 



 
 

 
 

brandmyndighedernes krav, og har skabt en større sikkerhed for vores børn og medarbejdere. En tredje 

presserende opgave handler om skolens tag, som flere steder er i meget dårlig stand. Vi har arbejdet videre 

med tilbud og undersøgelser, som den foregående bestyrelse har indhentet og vi har efter modne 

overvejelser nu igangsat arbejdet, så ca. halvdelen af taget i disse uger udskiftes. Med lidt ekstra 

overraskelser er det forventningen, at projektet kommer til at koste skolen ca. 350.000 kr., og at de nye 

belægninger skulle holde i 25 år. Som en sidste solstrålehistorie er vi i øjeblikket ved at få bygget det fine 

multihus i kalmarplanker på ”Sporteren” som en flot ramme for udeskole og friluftsoplevelser for vores 

børn. Det er især vores skoleleder, Støtteforeningen, et par forældre, Friluftsrådet og LAG Sydsjælland vi 

må sende varme og taknemmelige tanker til for dette flotte stykke arbejde. 

Fokus på indhold og hverdagen 

I årets løb har Udeskoleudvalget og Strukturudvalget haft en række møder, hvor forældre, udvalgte 

medarbejdere, skolelederen og to af Institutionsrådets medlemmer har bidraget med kvalificeret input og 

forsøgt at skabe definitioner og konkrete forbedringsforslag for at få især vores to særlige kendetegn 

Udeskole og Niveaudelt undervisning til at blomstre endnu mere. Vi er kommet langt med 

udeskoleindsatsen og vi har oplevet en begejstring og ihærdighed blandt vores lærere og pædagoger, som 

bestyrelsen sætter virkelig stor pris på. Det rykker med ekskursioner og masser af undervisning i naturen og 

udenfor klasseværelset, så vi glæder os til at se hvordan børn og voksne indtager det nye multihus. 

Arbejdet i Strukturudvalget har været vanskeligere at gå til og vi har ikke leveret så mange konkrete 

resultater endnu. Det er en opgave bestyrelsen her i 2017 vil forfølge med fornyede kræfter og 

nysgerrighed, fordi det er afgørende vigtigt at vi udvikler vores metoder og bliver skarpe på at fortælle alle 

forældre, hvilke undervisningsmetoder og strukturer for dagligdagen, man kan forvente på Tybjerg 

Privatskole. 

Kommunikation internt til forældre m.fl. og eksternt til offentligheden og nye potentielle familier har fået 

stor opmærksomhed i 2016. Mest synlig er skolens nye flotte hjemmeside, som blev sendt i luften omkring 

1. december og som er skabt af en stribe engagerede forældre med blik for teknik, fotos, tekster, struktur, 

layout og knofedt. Udover indlæg i skolens nyhedsbrev, beskeder på intra, indlæg i sognebladet og i aviser 

mv. har bestyrelsen forsøgt at berette åbent om arbejdet, skolens mange fortrin og med et ønske om at 

inddrage mange i opgaver, debatter og initiativer.  



 
 

 
 

Igennem året har bestyrelsen haft gode temadrøftelser, fastlagt principielle indsatser og udviklet 

styringsredskaber, som sikrer stabilitet, tryghed og overblik over den bedste brug af penge og ressourcer til 

glæde for flest mulige. Af konkrete resultater kan vi nævne skolens nye kommunikationsstrategi, en plan 

for krisehåndtering, nye lønpolitikker for alle medarbejdere, en anti‐mobbepolitik og drøftet vores 

muligheder for specialtilbud. Vi har også bokset med nye busplaner, hvor Tybjerg pludselig ikke var et 

spændende sted at køre hen, begrædt nedsmeltningen af skolens egen minibus, ansat tre nye fantastiske 

lærere, kæmpet for at få nye elever, vedtaget et budget for 2017, godkendt årsregnskabet for 2016, 

gennemført den årlige brugerundersøgelse og gjort klar til generalforsamlingen. Plus det løse.     

Brev fra Undervisningsministeriet 

I forbindelse med den ekstraordinære generalforsamling den 8. oktober 2015 havde Henrik Bjørn 

Christensen som bekendt foretaget en underretning til Undervisningsministeriet med en lang række kritik‐ 

og bekymringspunkter vedr. skolens virke og den siddende bestyrelses arbejde. 

I februar 2017 har vi modtaget en skriftlig henvendelse fra den Styrelse under Undervisningsministeriet, der 

fører tilsyn med grundskolerne. I brevet gennemgår Styrelsen de rejste kritikpunkter og afviser kritikken, 

begrunder hvilke forhold, de ikke har kompetence til at undersøge og tilbage udestår to konkrete forhold, 

hvor Styrelsen beder skolens ledelse fremsende en redegørelse. Vi har svaret Styrelsen den 20. februar og 

redegjort for de to forhold, som handler om fremsatte kritikpunkter om skolens køb af ydelser af 

skolelederens private firma og om særlig tilrettelagt specialundervisning af udvalgte børn. Både Styrelsens 

brev og bestyrelsens svar findes som bilag fra bestyrelsens møde den 27. februar 2017.  

Det er bestyrelsens forventning, at Undervisningsministeriet vil stille sig tilfreds med skolens svar og lukke 

sagen. Hvis ministeriet vælger at gennemføre et tilsynsbesøg på skolen og udbeder sig yderligere 

dokumentation eller redegørelser, hilser vi dem naturligvis velkommen. 

I forbindelse med generalforsamlingen i 2016 fremlagde bestyrelsen den gennemførte revisorundersøgelse 

af de samme forhold, hvor skolens eksterne revisor som bekendt ikke fandt forhold, de kunne betragte som 

ulovlige eller burde kunne give anledning til, at ministeriet ville kræve tilbagebetaling af statstilskud mv. 

Samlet set er det bestyrelsens oprigtige ønske, at vi alle lægger hele denne konflikt og mange bekymringer 

på hylden, og i stedet holder fokus på alle de mange ting, der lykkes på vores fantastiske skole. 



 
 

 
 

Vi skaber skolen sammen 

Vi har netop gennemført den årlige brugerundersøgelse, hvor 104 forældre har svaret. Undersøgelsens 

grafer er udsendt til forældrene og pointer fra materialet fremlægges senere på generalforsamlingen. 97% 

af forældrene svarer ”enig/meget enig” i udsagnet ”Mit barn er glad for at gå i skole” og 90% af forældrene 

svarer ”enig/meget enig” i udsagnet ”Jeg er glad for at have mit barn på Tybjerg Privatskole”. Disse svar og 

mange andre svar vidner om en skole i god udvikling, og samtidig har bestyrelsen fået mange fine svar med 

pointer, vi kan arbejde videre med.  

Vi ser lyst på fremtiden for Tybjerg Privatskole. Økonomien tegner lysere, vi har været i stand til at 

gennemføre vigtige byggeopgaver med opsparede midler og mange ting er godt struktureret og 

overskuelige. Vi har flere kræfter og ressourcer til at fokusere på udvalgte indsatsområder og i løbet af de 

næste to år forventer vi at have fulde klasser på alle klassetrin. 

Det er for tidligt at finde hængekøjen frem – både for bestyrelse og forældrekreds. Der er masser at tage 

fat på, og vi må insistere på, at Tybjerg Privatskole er et helt særligt sted i kraft af det store frivillige 

forældreengagement. Vi har brug for at flere forældre tager del i arbejdsopgaverne og ikke blot betaler 

skolepenge og stiller krav. Set i det lys er det på sin plads at udtrykke en stor TAK til de mange forældre og 

frivillige venner af skolen, der i årets løb beredvilligt har bidraget med arbejdskraft og andet til bestyrelsens 

indsatser, i alle udvalg og arbejdsgrupper, i Støtteforeningen, på Onsdagsholdet, med hjemmesiden, på 

arbejdsdagen, i undervisningen, med kørsel og hele vejen rundt om skolens virke. 

Samtidig vil vi gerne sende en kæmpe TAK til hverdagens helte, som med stort engagement og høj kvalitet 

udlever skolens vision ”Vi står sammen om at skabe livsduelige børn og unge, der kan møde livet 

med robusthed” hvad enten de har base i klasselokaler, SFO’en, i teknikrum, rengøringsrum, på kontoret 

eller på kommandobroen. 

 

På bestyrelsens vegne 

Torben Stenstrup 


